
 

 Consell barri Barceloneta 
 
 

Data: 4 de desembre de 2023 

Lloc:  Centre Cívic Barceloneta 

Hora:  Inici: 18:30h Fi: 21:00h  

Assistents: 

Presidenta:  

Albert Batlle 

Consellers: 

Alba Segura Gomila( ERC);Oriol Casabella (PSC);  David Pequeño ( Bcn-Comú); Esther Miralles ( 
ERC); Sonia Beltran ( PSC); Josep Andal (Bcn-Comu); Alberto Alvarez ( Bcn-Comu);  Alfons Molons 
(Junts); Antonio Juan Lopez (PP) 

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  

 Agent Mossos  ;   Guardia Urbana ; Direcció centre cívic;  Direcció serveis a les persones i territori 
Ciutat Vella ; Direcció de Neteja i Gestió de Residus Total: 8 

Assistents representants d’entitats: 

 Total:14: Dones:8 homes: 6 

Veïnat a títol individual: 

17: 11 homes i 6 dones 

Ordre del dia: 

Ordre del dia:  

1. Processos Participatius. 

a) Pressupostos Participatius 2020-2023. 

b) Renovació de Comissió Seguiment. 

2. Punt informatiu 

a) Equipaments Sanitaris Barceloneta. 

b) Obres i Mobilitat. 

c) Equipaments i Habitatge 

d) Inspecció i llicències. 

e) Espai públic i convivència. 

Acta de: 



 

f) Projectes singulars. 

3) Punt deliberatiu:  

Pla Endreça 

4) Torn obert de paraules 

 

Desenvolupament de la sessió: 

Podeu consultar la informació dels temes exposats en el següent enllaç:  

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/consell_barri_barceloneta_de
finitiu2.pdf 

 
Pregunta en relació amb el punt de Pressupostos participatius. 

Exposició demanda o pregunta Resposta Regidor 

Veïna,  

Vol conèixer si la vicepresidència és un càrrec d’existència 
obligatòria. 

Informa que no hi ha cap obligació que existeixi una vicepresidència, 
però remarca que és un element important per a la coordinació entre 
societat i política que té per objecte endreçar els debats i reduir 
pràctiques assembleàries que sovint poden conduir a debats poc 
productius.  

 

Preguntes o comentaris sobre l’apartat e) Inspeccions i Llicències 

Exposició demanda o pregunta Resposta Regidor 

Toni, veí. 
Fa una consulta  sobre el compliment dels horaris de les activitats 
d’oci nocturn (pg. de la Barceloneta) vist que assegura que 
provoquen sorolls molt superiors als límits existents.  

Fa saber que els Cos de la Guàrdia Urbana, així com els equips de 
policia de barri en pren nota. 
  

Veí. 
Formula consulta sobre una presumpta nova normativa que amplia 
l’horari de les terrasses.  
 

Comunica que no hi ha hagut cap canvi en la normativa horària. No 
obstant això, en dos carrers del Districte en els quals s’hi havia 
aplicat una restricció horària aquesta s’ha eliminat perquè l’expedient 
de la norma no s’havia fet adequadament i, per tant, era una norma 
contrària a dret.  

Veïna, plaça d’Hilari Salvadó. 
Queixa relativa a les deixalles, pudor i sorolls que genera un 
restaurant de la plaça d’Hilari Salvadó. 

Pren nota i recomana que tothom faci les queixes a través de l’IRIS 
perquè així es disposarà de constància i, a més, existeix l’obligació 
de respondre-les. 

Veí. 
Vol conèixer quin mecanisme hi ha per actuar contra els infractors 
dolosos de la normativa. 
 

Especifica que el primer mecanisme és la imposició de sancions que 
després poden comportar la suspensió de la llicència d’activitat. 
Malgrat tot, assenyala que allò que més empipa els restauradors és 
la retirada de les terrasses i, per això, s’han endegat diversos 
expedients de retirada de terrasses abans que s’acabés l’any i es 
produís una renovació automàtica de la llicència.  

Antonio, veí. 
Relatiu a actuacions previstes per millorar l’estat del Parc de la 
Maquinista, així com consulta sobre habitatges, serveis de neteja i 
via pública. 
 

Dona part que s’ha pres nota de la situació que informa del Parc de 
la Maquinista i apunta que els serveis d’inspecció revisaran l’estat del 
parc. 

 

 

 

 



 

Preguntes amb relació al Pla Endreça 

Exposició demanda o pregunta Resposta Regidor 

Carmen Piera, veïna,  

Expressa consulta sobre el control de l’execució de la neteja, manca 
de contenidors i un increment lavabos públics.   

Fa saber que hi ha un control exprés del Servei d’Inspecció de la 
contracta de neteja. N’és un bon exemple d’això, que els darrers 
mesos s’han aplicat una sanció per incompliments en les obligacions 
de la contracta. 

Amb tot i això, apunta que cal fer campanyes de sensibilització a la 
ciutadania i els comerços perquè es noti els efectes de la neteja vist 
que aquesta contracta és la més costosa econòmicament de tot 
l’Estat.  

 
Manel, veí. 
Expressa queixa sobre la ubicació de contenidors davant 
d’establiments de restauració (brutícia, accessibilitat). 
 

 

Indica que pren nota de totes aquestes incidències de neteja i que 
treballarà per millorar les funcions Inspecció. Afegeix que es 
comuniquin totes les incidències per resoldre-les. 

 
 
  

Margarita, veïna 

Protesta en relació amb la manca d’una neteja acurada i les 
dificultats d’accessibilitat, per la seva mida , als contenidors de 
rebuig. 

Carlos, veí. 

Es lamenta per l’aparcament inadequat de bicicles de lloguer i per la 
presència de bicicletes abandonades que no es retiren.  

Loli, veïna 

Expressa plany sobre la gestió telemàtica de queixes i la manca de 
contenidors (reciclatge).  

 

Torn obert de paraules entre els participants 

Exposició demanda o pregunta Resposta Regidor 

Lourdes, veïna.  

Demana quin és l’estat de les obres a la Vila Olímpica que provoquen 
un augment dels vianants al barri.  

També, vol informació sobre la situació de l’oci nocturn al passeig 
Marítim, les accions per a la millora de la via pública i la capacitat 
d’estacionament per a vehicles.  
 

 

Assabenta que Barcelona és una de les ciutats amb un major nombre 
de zones densament poblades d’Europa, en altres paraules, 
Barcelona triplica la densitat d’habitant per metre quadrat en relació 
amb la ciutat de Madrid. Això fa que algunes situacions tinguin una 
gestió difícil des de l’àmbit públic i, en conseqüència, requereixen el 
suport de tota la ciutadania.  

Pel que fa a les obres de remodelació del Port Olímpic, apunta que 
eren imprescindibles per dignificar la zona i acabar amb la 
degradació de l’espai que es trobava en una prima línia vers la 
criminalitat normalitzada. Tanmateix, aquesta intervenció ha traslladat 
les situacions que s’hi donaven a altres indrets de la ciutat, com per 
exemple, a la Barceloneta.   

Sobre les zones d’oci (discoteques...) en una ciutat comprimida, 
opina que les problemàtiques han minvat en comparació amb cinc 
anys enrere.  

Igualment, aprecia que hi ha hagut una progressió positiva en 
l’actuació a les platges des de tots els serveis municipals. Però, fa 
saber que en el cas del sensellarisme, sovint, un nombre significatiu 
d’aquestes persones, no són veïnes de la ciutat, sinó de municipis 
pròxims. Expressa que hi ha certa centrifugació de la conflictivitat 
social cap a la ciutat de Barcelona. En aquest sentit, denúncia que 
cal més inversió en serveis socials i, sobretot, remarca que cal una 
major corresponsabilitat, així com una millor col·laboració i suport 
entre administracions públiques dels municipis pròxims.  

Montse, veïna.  

Insta a una acció decidida en matèria d’habitatge.  

Vol assabentar-se si hi ha prevista alguna acció vers un bar al carrer 
de Salamanca que té unes xemeneies entre mig d’una xemeneia dels 

Quant als habitatges buits, expressa que una matèria que no depèn 
dels ajuntaments, sinó que la Generalitat de Catalunya té 
competències per intervenir sobre els habitatges buits. Així, afirma 
que s’està enraonant sobre aquest afer amb el Govern de Catalunya. 
Amb tot, l’Ajuntament s’encarrega de tenir actualitzat el cens 



 

habitatges les quals són pròximes a una conducció del gas.  

Igualment, informa que hi ha un consum d’estupefaents en horari 
diürn a dues places del barri. 

d’habitatges buits. 

En referència a una major escolta de les peticions, manifesta que és 
amatent a aquestes demandes.  

Per altra banda, pren nota de les consideracions sobre mobilitat i 
inspecció de terrasses.  

Aprofita l’avinentesa per informar que la manca d’un pressupost 
municipal pot afectar a l’atorgament de subvencions i convida a 
treballar per tenir un nou pressupost que permetin tenir un Pla 
d’Actuació Municipal.  
 

Carmen Piera, veïna. 

Vol conèixer en quina situació està l’antic col·legi de les Damas (c. de 
Ginebra, 4) edifici cedit a l’Ajuntament al carrer de Felícia Fuster.  

Planteja consulta sobre retirada de pilona al carrer (c. del Marquès de 
la mina), inspecció terrasses en horari nocturn. 

Demana major participació de les entitats i la ciutadania en la presa 
de de 

 

Carmen Tomás, veïna.  

Reclama dotació pressupostària per emprendre els projectes 
acordats  (edifici Siglo XX, Joan de Borbó 44 i la Maquinista) en el 
darrer mandat, així com una normativa sobre civisme més onerosa 
perquè el seu incompliment no surti de franc.  

Per altra banda, planteja consultes sobre les bicicletes a la via 
pública i sobre la quantitat de lavabos al barri.  

Per últim, exhorta per una ampliació de l’horari de l’oficina de la 
Guàrdia Urbana a la Barceloneta, sobretot, durant el cap de setmana.  
 de setmana.  

Pel que fa a l’abandonament de bicicletes i altres enginys, transmet 
que l’Ajuntament en fa la recollida corresponent, però que les 
qüestions sobre mobilitat són complexes de gestionar.  

Amb referència a les sancions a les terrasses, emfatitza que és un 
sector estratègic perquè contracta moltes persones i, per això, vol 
dialogar  per endreçar-lo. Malgrat això, fa notar que la intensitat de 
terrasses a la Barceloneta és molt superior a la resta de la ciutat i, 
per tant, és una situació molt singular. En canvi, destaca que la 
presència de terrasses a altres barris ajuda a reduir els botellots amb 
motiu de la presència de bars amb terrasses. 

Entorn de la demanada d’ampliació d’horari de l’Oficina de la Guàrdia 
Urbana a la Barceloneta, ressalta que ell aposta perquè la policia 
sigui al carrer en lloc de les oficines perquè opina que l’horari de 
presentació d’una denúncia no és rellevant per a la lluita contra la 
delinqüència.  

 

Margarita, veïna, 

Reclama una acció sancionadora per controlar, especialment, els 
patinets i bicicletes que circulen per zones de vianants. 

Demana millores en la mobilitat per als vehicles (instal·lació de 
pilones, aparcaments per a motos). 

Indica que en pròximes ocasions abordarà les demandes de millora 
de la mobilitat (c. dels Pinzón, etc ... ) 

Altrament, amb relació amb el traçat del carril bici, informa que se 
situarà a la banda del Port. 

 

Carlos, veí. 

Sol·licita revisió dels acords per al control de la zona del Port 
(passeig de Joan de Borbó). 

Anuncia que s’està treballant per reformar l’ordenança de convivència 
des de dos vessants: tipus a sancionar i els imports de les sancions. 
A més, afegeix que s’ha creat la figura de la comissionada de 
convivència  

Eduard, veí. 

Dona a conèixer recollida de signatures per ampliar els espais per a 
gossos a les platges. 

Assenyala que és un tema enrevessat la convivència entre la 
ciutadania i els animals de companyia perquè genera situacions 
frontistes: els favorables i els desfavorables.  

Per això, assegura que cal fer molta pedagogia per garantir els drets 
de tothom.  

Josep Maria, veí. 
Demana major difusió entre els turistes de les normes de la ciutat. 

Fa saber que l’Ajuntament es reuneix amb diferents consolats per 
comunicar les normes de la ciutat i que les traslladin als seus 
conciutadans. 

Per altra banda, assenyala que mitjançant el gremi hoteler i els punts 
d’informació turística es reparteixen guies als turistes amb la 
normativa de civisme.  

Manel, veí. 
Demana major control de l’espai públic i fa peticions sobre 
nomenclàtor (Mossèn Pau Caldés, passeig Nacional...) 
 

Informa que comparteix la seva preocupació i que ja s’està treballant 
en com abordar aquestes pràctiques de competència deslleial a 
diversos sectors professional (clubs esportius, guies turístics...). 

Per altra part, assevera que a la ciutat no s’autoritzarà la presència 
dels serveis per compartir motos (moto sharing), com també ja ho va 
fer la regidora de mobilitat i l’alcalde. 

 

 

 

 



 

Acords principals: 

1. Revisar els expedients que hi hagi amb els serveis d’inspecció sobre el compliment dels horaris 
de les activitats d’oci nocturn. 

2. Examinar els expedients per valorar si es pot emprendre alguna acció amb relació a restaurant a 
la plaça d’Hilari.  

3. Abordatge en matèria de mobilitat. 
4. Avaluar la idoneïtat de la ubicació d’un espai compartit per a gossos. 
5. Anàlisi propostes de canvis en el nomenclàtor (passeig Nacional, etc.) 


